
 

     

NYHETSBREV JULI 2022 

 

Vi vill först och främst tacka för den hjälp vi fått från alla våra engagerade medlemmar och 

alla er som stött vår verksamhet sedan vi startade kulturföreningen Rädda Djurgården för ett 

år sedan. Utan er hade vårt arbete varit omöjligt! 

Vi har tyvärr fått två mycket tråkiga besked under juni månad.  

• Kommunfullmäktige i Stockholm godkände förslaget om utbyggnad av Hasselbacken. 

 

• Mark- och Miljööverdomstolen (MÖD) gav dessvärre den 30 juni tillstånd till 

utbyggnaden av Gröna Lund.  

En mycket förvånande händelse är också att vi numera är förbjudna att annonsera i Svenska 

Dagbladet i den form och det utseende som vi haft i arton annonser! Vi blev förstås mycket 

överraskade över beskedet. Vi hade i juni en annons i Dagens Nyheter som tyvärr är mycket 

dyrare. 

Via våra annonser i SvD har vi ökat vårt medlemsantal och med stödet till föreningen byggt 

upp vår ”krigskassa”. Vi tittar nu över vår kommunikation hur vi kan nå fler intresserade och 

öka våra intäkter. 

Vi kommer att behöva substantiella ekonomiska resurser för att (förhoppningsvis) kunna 

driva Gröna Lund-ärendet i Europadomstolen och även för den juridiska processen 

avseende Hasselbacken. 

 

Gröna Lunds utbyggnad 

Gröna Lund har tyvärr fått tillstånd att bygga ännu högre åkmaskiner som kommer skymma 

den vackra utsikten bland annat mot Gamla Stans kyrktorn. MÖD (Mark- och 

miljööverdomstolen vid Svea Hovrätt) ändrade dessvärre mark- och miljödomstolens beslut 

och godkände Gröna Lunds monstruösa byggplaner. Läs vårt kortfattade PM om Mark- och 

miljööverdomstolens beslut här. 

Det innebär också att MÖD går emot Riksantikvarieämbetets starka rekommendation att 

värna riksintresset Stockholms innerstad med Djurgården (3 kap. 6 § miljöbalken). Domen 

går också emot den lag som gäller för Djurgården som del av riksintresset 

Nationalstadsparken: ”Inom Nationalstadsparken får ny bebyggelse och nya anläggningar 

komma till stånd och andra åtgärder vidtas endast om det kan ske utan intrång i parklandskap 

eller naturmiljö och utan att det historiska landskapets natur- och kulturvärden i övrigt 

skadas” (4 kap. 1 och 7 §§ miljöbalken).  

https://www.raddadjurgarden.se/wp-content/uploads/2022/07/PM-om-Mark-och-miljooverdomstolens-provning-enligt-4-kap.-7-§-miljobalken-och-av-riksintresset-Stockholms-innerstad-med-Djurgarden-.pdf
https://www.raddadjurgarden.se/wp-content/uploads/2022/07/PM-om-Mark-och-miljooverdomstolens-provning-enligt-4-kap.-7-§-miljobalken-och-av-riksintresset-Stockholms-innerstad-med-Djurgarden-.pdf


 

Gröna Lund idag! 

Ett tivoli ges alltså företräde framför vår historiska huvudstads kulturmiljöer och MÖD kör 

över både Miljöbalken och riksintressen, vilka normalt ska prioriteras framför andra intressen- 

Domslutets ordalydelse om byggplanen är grovt missvisande: ”Planens syfte är också att 

skapa en ny och tilltalande siluett där zonen närmast vattnet utgörs av ett parkliknande 

område och bakom vilket nöjesattraktioner sticker upp på några få ställen.” Upp till 45 meter 

höga berg- och dalbanor ger inte en tilltalande siluett och skymmer utsikten från välbesökta 

Solliden mot Gamla Stan.  

”Vi kommer inte att ge upp. Vi stöder de närmast boende på Falkenbergsgatan och vi 

fortsätter verka för framtida generationers rätt till sin kulturhistoria och till ett grönt 

Djurgården. Och vi kommer se över möjligheterna att gå till Europadomstolen”, säger Carl-

Fredrik Paléus, ordförande Rädda Djurgården och Djurgårdens Hembygdsförening. 

Läs mer om den kungliga dispositionsrättens betydelse här. 

Om Europadomstolen tar upp vårt fall har vi ett starkt argument att påverka den svenska 

domstolens prövning av bygglov av monsterattraktionerna. 

 

Hasselbacken 

Trots Länsstyrelsens mycket kritiska yttrande mot utbyggnaden och det nya 

detaljplaneförslaget och även Samfundet S:t Eriks, Svenska byggnadsvårdsföreningens, 

Statens fastighetsverks m.fl. kritik mot bland annat storleken på tillkommande byggnader har 

Hasselbackens planer alltså godkänts. Rädda Djurgårdens samtliga organisationer har 

självfallet varit mycket kritiska vilket vi skrivit om tidigare. 

Kommunfullmäktige tog således den 13 juni beslut att godkänna detaljplanen. Under debatten 

nämndes inte med ett ord Länsstyrelsens kritiska yttrande Mycket anmärkningsvärt är att 

Björn Ljung (L) i talarstolen far med osanning och påstår att det inte är det nya förslaget vi 

föreningar uttalat oss om. Han är inte ens i god tro då vi har klargjort saken i ett mejl vars 

mottagande han har bekräftat.   

https://www.instagram.com/p/Ce0-Ps9DI_w/?igshid=YzAyZWRlMzg=Beslutet kommer 

självklart överklaga av såväl Rädda Djurgården som Förbundet för Ekoparken, Djurgårdens 

Hembygdsförening, Arrendeföreningen, Samfundet S:t Erik m.fl.  

https://www.raddadjurgarden.se/wp-content/uploads/2022/07/Den-kungliga-dispositionsrattens-betydelse.pdf
https://www.instagram.com/p/Ce0-Ps9DI_w/?igshid=YzAyZWRlMzg=


Serveringspaviljongen 

Äntligen ett positivt domslut som tycks visa att vi åtminstone har länsstyrelsen på vår sida i 

Hasselbacksärendet! 

Delägaren till Hasselbacken, Björn Ulvaeus, flyttade det vackra rekonstruerade lusthuset (som 

också varit musikpaviljong) till en god väns mark på Värmdön. Förflyttningen godkändes i 

efterhand av stadsbyggnadsnämnden- Djurgårdens Hembygdsförening och Förbundet för 

Ekoparken överklagade och fick nu rätt av länsstyrelsen.  

Det länsstyrelsen anför i den här frågan kan vi anföra i överklagandet av det stora kommunala 

beslutet om Hasselbacken. Sista dag för överklagande är 14 juli.   

 

 

Så här fint är Hasselbacken idag!           Den vackra paviljongen som är bortforslad! 

 

Trafiken på Djurgården 

I början av juni var det bilfri vecka på Djurgården – inga bilköer eller parkeringar på 

parkmark. Det kändes som om södra Djurgården var den park den ska vara. Frågan är bara om 

Kungliga Djurgårdsförvaltningen (KDF) och Stockholms stad förmår samarbeta om en 

permanent lösning – i en unik park som nu överetableras av kommersiella verksamheter och 

helt utan att erbjuda kollektivtrafik som motsvarar behovet. 

Den strandremsa som skulle kunna erbjudas ökad färjetrafik och gående har 

Djurgårdsförvaltningen ställt till Gröna Lunds förfogande och ytterligare minskat möjligheten 

att öka båttrafiken från Söder och Nybroplan. 

Något för många positivt är att spårvagnarna är så fullproppade att det inte finns en chans för 

konduktören att ta betalat. Men inte fullt så roligt att inte alls få plats i fullproppade bussar 

och spårvagnar. 



Häromdagen ringlade kön till Gröna Lunds konsert ända till Bellmansro. Det visar glädjande 

nog intresset för kultur i detta fall musik men det nuvarande kösystemet verkar orimligt när 

besökare tvingas gå flera kilometer för att ställa sig i kö. 

Istället får trottoarer, parkområden och inte minst Djurgårdsstaden vara köområde och 

dagligen tvinga gående och cyklister ut i bil- och spårvagnstrafik. Djurgårdsförvaltningen 

tillsammans med de kommersiella aktörerna och staden, liksom länsstyrelsen i Stockholm 

jobbar hårt på att öka det ska byggas mer men struntar fullkomligt i besökarnas möjligheter att 

komma hit med kollektivtrafik eller att prioritera gående och cyklister. 

Kanske skulle de kommersiella aktörerna, läs Abbamuseet eller Gröna Lund, kunna bidra med 

lite hänsyn och ekonomiska resurser till vården av Djurgården som tack för att få verka i 

Nationalstadsparken. 

 

Events 

Djurgården har alltmer blivit föremål för festivaler och andra events.  

Rosendals Garden Party festivalen på Ståthållarängen 8-11 juni drog stora massor av folk. 

Det tog också ett antal dagar att bygga upp och riva ner scener mm. Någon beskrev det ”som 

ett Roskilde utan tält”. Ljudnivån var enormt hög och påverkade rådjuren och deras kid, rävar 

och harar som bor i skogsområdet strax intill. Den stress på naturen och alla levande djur har 

man överhuvud taget inte tagit hänsyn till. Vi finner det ytterst förvånande att KDF upplåter 

sin mark till detta. Vi vill dock poängtera att alla ungdomar tog sig dit och därifrån i ordnade 

former men platsen och tidpunkten är helt fel. Maj-juli är en extremt känslig tid i naturen, 

många ungar föds och kläcks och många arter blommar. 

 

Lollapalooza ägde rum på Gärdet 1-3 juli med över 70 000 deltagare. Inför uppbyggnaden av 

scenerna körde gräsklippare över hela ängen – och även sånglärkornas ungar som bodde där. 

Sånglärkorna har häckat på Ladugårdsgärde i hundratals år och det är fantastiskt att dessa 

fåglar finns mitt i Nationalstadsparken.  Skulle inte KDF, Stockholms Stad och den 

amerikanska arrangören kunna ordna festivalen en annan tid på året än när djuren just fött 

ungar och på en annan plats som inte har ett unikt djurliv och skyddas av lagen om 

nationalstadsparken. 

Ska man prompt ordna stora event i nationalstadsparken ska det åtminstone vara på platser 

som vid Sjöhistoriska Muséet med etablerad scen och infrastruktur. 

 

Andra projekt 

Rivning av det gamla vattentornet i Liljansskogen, utbyggnaderna av Villa Källhagen och 

Djurgårdsbrunns värdshus, förändring av varvsverksamheten på Beckholmen för att nämna 

några av alla de projekt Rädda Djurgården är engagerade i.  

 

 



Än en gång varmt tack för ert stöd och alla bidrag till vår verksamhet som gör det möjligt att driva 

dessa viktiga frågor. Pengarna har använts till annonser, till att betala advokater och sakkunniga. 

Nu vidtar nytt överklagande i samband med Hasselbacken och förhoppningsvis även ett 

överklagande till Europadomstolen av MÖD dom om Gröna Lund.                                                   

Rädda Djurgården är tacksamma för alla bidrag och allt stöd vi får. 

 

Har du frågor maila till  info@raddadjurgarden.se 

Mer detaljerad information:  www.raddadjurgården.se. Swish 1233 734 761; Bankgiro 5706-1087. 

 

Nu finns vi såväl på Facebook radda_djurgården som på Instagram: radda_djurgarden.                      
Följ oss och sprid info till vänner, bekanta och nätverk! 

mailto:info@raddadjurgarden.se
http://www.raddadjurgården.se/

